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TOELICHTING

Sinds verontrustende signalen in 2020 en recent het verschrikkelijke bericht van 
het tragische overlijden van een baby’tje in een kinderdagverblijf, geraakte het 
debat over de kwaliteit van de kinderopvang in Vlaanderen in een stroomversnel-
ling. 

Er stelt zich enerzijds een probleem van inspectie en handhaving, waarvoor een 
onderzoekscommissie werd opgericht. Daarnaast zijn er structurele problemen op 
vlak van personeelsbezetting die al lang aanslepen en waarvoor dringend oplos-
singen nodig zijn. 

De woede en de vraag naar dringende oplossingen vanuit de sector zijn groot 
en terecht. Negen is te veel. Vlaanderen heeft één van de hoogste begeleider-
kindratio’s van de Europese Unie. De werkdruk is te hoog, de lonen te laag. Vele 
kinderbegeleiders werken in een statuut dat niet voldoet. Er is onvoldoende profes-
sionele omkadering. De aanpak van deze structurele problemen is noodzakelijk om 
een kwaliteitsvolle kinderopvang te garanderen voor elk kind. 

In de samenleving groeit het besef van het enorme belang van de eerste 1000 
dagen. Deze periode is bepalend voor de ontwikkeling van een kind en voor de 
kansen in het verdere leven. De rol van de kinderopvang is daarbinnen essentieel. 
Niet alleen in het stimuleren van de kinderen op motorisch, cognitief en sociaal-
emotioneel vlak, maar ook in het ondersteunen van de ouders.

Als de Vlaamse Regering het belang erkent van de eerste 1000 dagen, dan is het 
nodig om daar ook ten volle in te investeren, om de randvoorwaarden te verbete-
ren en als overheid de verantwoordelijkheid op te nemen. Er is een marshallplan 
nodig om de problemen zo snel als mogelijk op te lossen.

Minister van Welzijn Wouter Beke kondigde in een actieplan concrete maatregelen 
aan om de kwaliteit in de kinderopvang te verhogen. Daarin worden beleidsvoor-
stellen gedaan die focussen op inspectie, handhaving en klachtenprocedures. Er 
wordt met dit plan niet tegemoetgekomen aan eisen uit de sector en het midden-
veld voor algemene kwaliteitsverbetering. 

Recente uitspraken van de bevoegde minister zorgen voor ongerustheid in de sec-
tor. De minister geeft aan dat hij het verlagen van de kindratio, de belangrijkste 
eis uit de sector en uit de samenleving, niet kan realiseren. Hij suggereert dat de 
oplossing eerder ligt in het beperken van het ouderschapsverlof tot de eerste jaren. 
Daarom is het nodig een signaal te geven dat een welvarende regio als Vlaanderen 
deze structurele problemen wel kan en wil aanpakken en dat daar bijkomende 
investeringen nodig voor zijn.

Lise VANDECASTEELE
Jos D’HAESE

Kim DE WITTE
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VOORSTEL VAN RESOLUTIE

Het Vlaams Parlement,

 – gelet op:
1° de onthullingen in de media over wantoestanden bij enkele kinderopvang-

initiatieven in Vlaanderen;
2° het op 23 februari 2022 in de plenaire vergadering van het Vlaams Parlement 

gehouden actualiteitsdebat met de bevoegde minister; 
3° de interpellaties van de bevoegde minister in de commissie Welzijn op 

8 maart 2022;
4° de actiepunten die een consortium, bestaande uit koepelorganisaties, vak-

bonden, experten en gebruikersorganisaties, publiceerde;
5° de petitie ‘Een Marshallplan voor kwalitatieve kinderopvang’ met 13.396 

ondertekeningen;
6° uitspraken gedaan door de bevoegde minister in de media en de reacties 

daarop;
7° de aangekondigde protestacties van een gemeenschappelijk vakbondsfront 

en de sector;

 – vraagt de Vlaamse Regering: 
1° om samen met de partners uit de sector van de kinderopvang (vakbonden, 

werkgeverskoepels, experten, gebruikersorganisaties en andere) een breed 
plan uit te werken dat moet instaan voor een kwalitatieve opwaardering van 
de sector;

2° om voor betere loon- en arbeidsvoorwaarden en betere statuten te zorgen 
in de sector;

3° om de begeleider-kindratio te verlagen naar vijf kinderen per begeleider; 
4° de basisopleiding en doorgroeimogelijkheden van medewerkers in de sector 

te vergroten;
5° te zorgen voor een voldoende, toegankelijk, betaalbaar en kwalitatief hoog-

staand aanbod;
6° de investeringen in de kinderopvangsector gevoelig te verhogen zodat de 

kinderen opgevangen worden in de meest kwalitatieve omstandigheden die 
tegemoetkomen aan al hun noden.

Lise VANDECASTEELE
Jos D’HAESE

Kim DE WITTE


